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KSAU § 213/20  

Svar på Medborgarförslag om skolskjuts i Skultorp 
KS2020.0211 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 213/20 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget. 

 

Bakgrund 

Medborgarförslagets önskemål är att ge skolbarn i Skultorp gratis buss i 

linjetrafik från och till skola/fritids från årskurs ett till och med årskurs 6. 

Förslagsställarens argument är att barnen erhåller en säker transport till och 

från skolan, särskilt vintertid. Trafiksituationen vid skolorna förbättras med 

färre bilar i omlopp. Att färre bilar i omlopp är bättre för miljön och barnen 

uppmuntras till och får en positiv bild av kollektivtrafik samt att barnen lär sig 

ta ansvar för att ta sig till och från skolan vilket även förbereder barnen innan 

högstadietiden.  

 

Fritidsverksamheten är frivillig och kommunen har inget ansvar för att barn 

ska kunna ta sig från och till fritids. Enligt kommunens riktlinjer för skolskjuts 

bedömer kommunen att eleven ska kunna ta sig till och från skolan på egen 

hand från årskurs 4 om barnen har under 3,0 km till skolan. Kommunen ser 

även positivt på att barnen cyklar och går till och från skolan då detta främjar 

barns hälsa. 

 

Med de förutsättningarna föreslås att medborgarförslaget att avslås. 

 

Bakgrund 

Medborgarförslaget är ett önskemål om att skolbarn i Skultorp åker gratis med 

buss i linjetrafik till och från skola/fritids från årskurs ett till och med årskurs 

6. 

Förslagsställaren skriver att i nuvarande regler för skolskjuts inom Skövde 

kommun, gäller att barn från årskurs 4 skall ha minst 3,0 km till skolan för att 

erhålla skolskjuts. Detta innebär att huvuddelen av skolbarnen i Skultorp inte 

kan nyttja kommunal skolskjuts efter årskurs 4.  

 

Förslagsställaren skriver även att trafikförhållandena är sådana att barnen 

måste korsa större vägar och att transportvägen för barnen är kraftigt kuperad 

vilket medför risker för barnen som ska gå eller cykla. Vilket relaterar till att 

föräldrarna kör sina barn till skolan som är förknippat med fara då det är 

trångt på parkeringsplatsen vid skolan. 
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I medborgarförslaget framgår det att förslagsställaren själv nyttjar linjetrafiken 

vid samma tider som sina barn och har konstaterat att det inte finns 

utrymmesbrist på bussarna inom Skultorp i anslutning till skoltider, en 

uppfattning som delas av barnen som nu har skolskjuts. 

 

Motivering av beslut 

Sektor samhällsbyggnad ser positivt på att förslagsställaren anser att det är 

viktigt med trafiksäkerhet, miljö och eget ansvar när det gäller resor till och 

från skolan/fritids. 

 

Fritidsverksamhet är en frivillig verksamhet som vårdnadshavare kan nyttja 

vid behov på grund av sina arbetstider.  Även om fritidshemmen är belägna i 

anslutning till skolorna, är transport dit inte att betrakta som skolskjuts och 

kommunen har inget ansvar för dessa transporter.  

 

Kommunen följer de antagna riktlinjer som gäller för skolskjuts i hela 

kommunen. Skolskjuts i anslutning till skolans start- och sluttider, beräknas 

elevernas skolväg på kortaste och den mest trafiksäkra gång-, cykel- och bilväg. 

Kommunen bedömer att elever från och med årskurs 4 på egen hand ska kunna 

klara en skolväg på 3,0 km, om inga övriga kriterier enligt riktlinjerna för 

skolskjuts uppfylls.  

Det finns därför ingen anledning att undanta området i Skultorp från 

kommunens regler för att beviljas skolskjuts på grund av avstånd eller 

trafikförhållanden, och förslaget avslås. 

 

Dialog har förts med sektor barn och utbildning och de har inte haft några 

synpunkter. 

 

Handlingar 

Svar på Medborgarförslag om skolskjuts i Skultorp 

2_ADM_2020_360_Medborgarförslag.pdf 

1_ADM_2020_360_Svar på medborgarförslag.pdf 

 

Skickas till 

Förslagshållaren          Sektor samhällsbyggnad            
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KSAU § 214/20  

Svar på medborgarförslag om skatepark i Skövde 
KS2019.0401 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 214/20 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen att 

medborgarförslaget anses besvarat. 

 

Bakgrund 

Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om att Skövde kommun 

iordningställer en skatepark. 

 

Sektor samhällsbyggnad har begärt in yttrande från kultur- och fritidsnämnden 

varpå fritidsavdelningen har yttrat sig. Enligt yttrandet så finns det idag 

möjligheter för utomhusaktivitet när det gäller skate, kickbike samt cykel i 

Skövde. 

Dels hänvisar man till att det finns två pumptracks och en teknikbana på 

Billingens fritidsområde samt att det finns en skateramp i Boulognerskogen. 

Fritidsavdelningen kommer ta en eventuell skatepark i beaktan i kommunens 

framtida utvecklingsarbete. 

 

Handlingar som ingår i beslutet Yttrande KFN 201015 

 

Handlingar 

Svar på medborgarförslag 

1_ADM_2020_95_Svar på medborgarförslag.pdf 

2_ADM_2020_95_Yttrande KFN 201015.pdf 

Medborgarförslag om skatepark 

 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad Förslagshållaren            
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KSAU § 215/20 

Medborgarförslag om att inrätta ett Heinemanarkiv 
KS2020.0104 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 215/20 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget om att inrätta ett 

Heinemanarkiv. 

 

Bakgrund 

Nicolas Krizan har inkommit med ett medborgarförslag (KS2020.0104) att 

inrätta ett Hans-Erland Heinemanarkiv på Stadsmuseet/Kulturfabriken som en 

följd av minnesutställningen kring hans gärning genomförd av Skövde 

Allmänna Konstförening på Konstmuseet i Skövde.  

 

Förslaget behandlades av kultur- och fritidsnämnden 2020-09-02. Nämnden 

skriver i sitt yttrande: Något som är av vikt i detta framtida arbete är att 

Stadsmuseet, Stadsarkitekt och sektor samhällsbyggnad involveras i processen 

så att allt material kan hanteras på ett rimligt vis och eventuella 

kompletteringar görs. Ett officiellt arkiv kan vara en relativt stor arbetsuppgift 

och ansvar och bör hanteras nogsamt. En vidareremittering till Sektor 

Samhällsbyggnad och stadsarkiv är rimlig. 

 

Tjänsteyttrande 

Det som nämnden uttrycker syftar till att det finns många aspekter som skulle 

behöva övervägas vid ett eventuellt upprättande av ett Heinemanarkiv. 

Ansvarsuppdelning, ekonomi, personella resurser är bara några av dem. Även 

om arkivförslaget är intressant så är upprättandet och driften av ett 

Heinemanarkiv ett mycket större projekt än vad kultur- och fritid kan förvalta. 

Förvaltningen föreslår därför att kommunstyrelsen avslår förslaget. 

Handlingar 

Medborgarförslag om att inrätta ett Heinemanarkiv 

Medborgarförslag om att inrätta ett Heinemanarkiv 

KFN2020.0034-4 Beslut KFN, 2020-09-02, Ärende 26_20, Remissvar, 

medborgarförslag om att inrätta 590610_2_1.PDF 

 

Skickas till 

 Förslagsställaren                                
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KSAU § 216/20  

Kommunalt övertagande av vägskötsel - Tidans Vägförening 
KS2019.0378 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 216/20 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen antar Kommunalt övertagande av vägskötsel - Tidans 

Vägförening. 

 

Bakgrund 

Planändringens syfte är att införa kommunalt huvudmannaskap för allmän 

plats i hela Tidans tätort. Det görs formellt genom att det i samtliga äldre 

byggnadsplaner som innehåller allmän plats införs en sådan administrativ 

bestämmelse. Planhandlingarna har varit ute för granskning. Av inkomna 

skrivelser har ingen varit med erinran. 

 

Bakgrund och förslag 

För Tidans tätort gäller ett flertal äldre byggnadsplaner enligt BL samt några 

nyare detaljplaner enligt PBL. Huvudmannaskapet är på grund av detta 

splittrat. I praktiken förvaltas dock samtliga tätortens allmänna platser av 

Tidans vägförening. 

 

Planändringarnas syfte är att införa kommunalt huvudmannaskap för allmän 

plats i hela Tidans tätort. Det görs genom att det i samtliga äldre 

byggnadsplaner som innehåller allmän plats införs en sådan administrativ 

bestämmelse.  

 

Motivering av beslut 

Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framförts under samrådstiden 

2019-10-29  till 2019-11-19, har behandlats och bemötts i bifogad 

samrådsredogörelse.  

 

Granskningen har ägt rum under tiden 2020-04-17 till 2020-05-08. Totalt har 5 

skrivelser inkommit, ingen av dessa har varit med erinran. Inkomna 

synpunkter har behandlats och bemötts i bifogat granskningsutlåtande, daterat 

2012-10-02. Då ingen erinran eller synpunkter i övrigt framkommit bedöms 

underlaget som har varit ute på granskning kunna ligga till grund för 

antagande utan några ändringar. 

 

Handlingar 

Kommunalt övertagande av vägskötsel - Tidans Vägförening 

3_PLAN_2016_152_Granskningsutlåtande.pdf 
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4_PLAN_2016_152_Plankarta m beskrivning, antagande.pdf 

1_PLAN_2016_152_Tjänsteskrivelse antagande.pdf 

PLAN2016152_Samrådsredogörelse.pdf 

 

 

Skickas till 

Tidans Vägförening           Sektor samhällsbyggnad            
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KSAU § 217/20  

Kommunalt övertagande av vägskötsel - Värings Vägförening 
KS2019.0380 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 217/20 

 

 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen antar Kommunalt övertagande av vägskötsel - Värings 

Vägförening. 

 

Sammanfattning 

Planändringens syfte är att införa kommunalt huvudmannaskap för allmän 

plats i hela Värings tätort. Det görs formellt genom att det i samtliga äldre 

byggnadsplaner som innehåller allmän plats införs en sådan administrativ 

bestämmelse. Planhandlingarna har varit ute för granskning. Av inkomna 

skrivelser har ingen varit med erinran. 

 

Bakgrund och förslag 

För Värings tätort gäller ett flertal äldre byggnadsplaner enligt BL samt några 

nyare detaljplaner enligt PBL. Huvudmannaskapet är på grund av detta 

splittrat. I praktiken förvaltas dock samtliga tätortens allmänna platser av 

Värings vägförening. 

 

Planändringarnas syfte är att införa kommunalt huvudmannaskap för allmän 

plats i hela Värings tätort. Det görs genom att det i samtliga äldre 

byggnadsplaner som innehåller allmän plats införs en sådan administrativ 

bestämmelse.  

 

Motivering av beslut 

Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framförts under samrådstiden 

2019-10-29  till 2019-11-19, har behandlats och bemötts i bifogad 

samrådsredogörelse.  

 

Granskningen har ägt rum under tiden 2020-04-17 till 2020-05-08. Totalt har 5 

skrivelser inkommit, ingen av dessa har varit med erinran. Inkomna 

synpunkter har behandlats och bemötts i bifogat granskningsutlåtande, daterat 

2012-10-02. Då ingen erinran eller synpunkter i övrigt framkommit bedöms 

underlaget som har varit ute på granskning kunna ligga till grund för 

antagande utan några ändringar. 

 

Handlingar 

Kommunalt övertagande av vägskötsel - Värings Vägförening 
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3_PLAN_2016_151_Granskningsutlåtande.pdf 

4_PLAN_2016_151_Plankarta med beskrivning, antagande.pdf 

1_PLAN_2016_151_Tjänsteskrivelse antagande.pdf 

2_PLAN_2016_151_Samrådsredogörelse.pdf 

 

 

Skickas till 

Värings Vägföreningen          Sektor samhällsbyggnad            
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KSAU § 218/20  

Detaljplan för Storegården 1, norra delen 
KS2020.0187 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 218/20 

 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms 

medföra någon betydande miljöpåverkan varför något behov av miljöbedömning 

inte föreligger. 

 

Sammanfattning planförslag 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra förtätning med bostäder inom norra 

delen av fastigheten Storegården 1 samt att öka trafiksäkerheten på den 

nordöstra delen av Storegårdsvägen samtidigt som förutsättningarna att 

tillgodose parkeringsbehovet inom Storegården förbättras. 

 

Planförslagets huvudändamål är bostadsbebyggelse, inom en begränsad del 

tillåts även kontor.  Byggrätten inom fastigheten utökas för att möjliggöra 

förtätning med två större bostadsbyggnader samt komplementbyggnader. 

 

Storegården har höga kulturmiljövärden. Den planerade tillkommande 

bebyggelsens volymer och placering är anpassade till den befintliga strukturen 

och bedöms inte påverka kulturmiljövärdet. Varsamhetsbestämmelser har 

tagits fram för att skydda kulturmiljövärdet.  

 

Kvartersmarken utökas för att inrymma del av Storegårdsvägen och 

angränsande parkering, marken säljs till Storegården 1. Genomförandet av 

trafiksäker gång- och cykelväg planeras innan detaljplanen fått laga kraft 

eftersom trafiksäkerheten för oskyddade trafikanter blir väldigt låg vid 

ombyggnationen av Storegårdsrondellen. 

 

Bakgrund 

Enligt miljöbalken 6 kap 5 § ska kommunen som upprättar eller ändrar en plan 

eller ett program undersöka om genomförandet av planen, ändringen eller 

programmet kan antas medföra betydande miljöpåverkan och om en strategisk 

miljöbedömning ska göras. Under processen för strategisk miljöbedömning 

arbetas en miljökonsekvensbeskrivning fram. 

 

Motivering av beslut 

Med stöd av behovsbedömningen görs bedömningen att planen och dess 

genomförande inte kan antas medföra någon betydande miljöpåverkan enligt 

miljöbalken. En strategisk miljöbedömning enligt miljöbalken 6 kap 3 §, 

innehållande en miljökonsekvensbeskrivning, behöver därför inte genomföras. 
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Länsstyrelsen i Västra Götaland delar kommunens bedömning (yttrande 2020-

05-07). 
 

 

Handlingar 

Detaljplan för Storegården 1, norra delen 

3_PLAN_2019_32_Behovsbedömning Storegården 2020-04-17.pdf 

4_PLAN_2019_32_Yttrande Länsstyrelsen Behovsbedömning 

Storegården.pdf 

2_PLAN_2019_32_Tjänsteskrivelse behovsbedömning Storegården.pdf 

 

 

Skickas till 
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KSAU § 219/20  

Detaljplan för Södra Aspelund 
KS2020.0355 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 219/20 

 

 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta 

Detaljplan för Södra Aspelund. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget kan medföra en 

betydande miljöpåverkan och att en strategisk miljöbedömning ska utföras och 

resultatet redovisas i form av en miljökonsekvensbeskrivning.  

 

Bakgrund 
 

Detaljplanens syfte och huvuddrag 

Syftet med detaljplanen är att skapa byggrätt för industriverksamheter inom 

del av fastighet Skövde 5:258, del av fastighet Skövde 5:241 samt Kakelugnen 1. 

Detaljplanen kommer även att justera gaturummet längs Södra 

Aspelundsvägen och Energivägen.  

 

Detaljplanen kommer att utreda möjligheten att hantera verksamheter som 

idag finns inom Risängen.  

 

Bakgrund 

Initierare är kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott har beslutat 

att teckna avtal om markreservation med Avfallshantering Östra Skaraborg 

(AÖS) i vilket cirka 70 000 kvadratmeter av fastigheten Skövde 5:241 

reserveras för anläggande av återvinningscentral (ÅVC), KSUA §11/19, 2019-

01-22, KS2019.0056. Reservationen gäller till och med den 30 juni 2019 med 

möjlighet till förlängning. Planområdet berör mindre än hälften av ytan för 

markreservation.  

 

Förslaget bedöms vara förenligt med ÖP 2025 där planområdet utpekas som 

område för befintliga verksamheter och nyetablering av verksamheter.  

Planområdet berör fyra gällande detaljplaner som är framtagna mellan 2000-

2012 och ligger delvis inom planområdet: DP 463 Kv Karlslund mm, DP 510 Kv 

Värmekällan mm (Avfallsförbränningsanläggning), DP 645 Ändring 

Timboholms industriområde, etapp II mm och tillhörande DP 577 Timboholms 

industri område, etapp II  mm. Större delen av planområdet saknar detaljplan.  

 

Förutsättningar 
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Söder om området finns Risängens avfallsanläggning. Marken inom 

planområdet består av jordbruksmark och påverkas av befintliga 

högspänningskablar (luftledning). Luftledningarna som går tvärs genom 

planområdets västra del begränsar ytans användning idag.  

 

I takt med att antalet invånare ökar i Skövde ökar även mängden avfall. 

Risängen är maximerad i sin användning idag. Fjärrvärmeanläggningen 

behöver lagra sopor som de använder till förbränning under vintern. Denna 

lagringsplats finns idag söder om Risängen.  

 

Det är en förutsättning att verksamheter inom planområdet tillåts att vara 

störande såsom att lukta, låta och damma. Detaljplanen kommer att utreda 

möjligheten att hantera avfall (ÅVC) och möjliggöra för verksamheter, vilket 

följer användning av omkringliggande fastigheter.  

 
Preliminär avgränsning av planområde.  

 

AÖS har fört fram önskemål om en ny yta för ÅVC då kommunen behöver 

sluttäcka Risängen. I dagsläget är det kommunen som äger Risängen och AÖS 

arrenderar området. AÖS är ett kommunalförbund och äger inga anläggningar. 

Andra eventuella upplåtelseformer håller numera på att utredas.  

 

Sluttäckningen av Risängen sker med hjälp av AÖS. Efter att sluttäckningen är 

klar kommer Risängen att vara klassad som ej byggbar mark då ytan är 

extremt sättningsbenägen. Ett beslut om sluttäckning beräknas ske inom 1-7 

år. Ny yta för ÅVC behöver då finnas.  

 

Marken inom planområdet är eftertraktad för många olika verksamheter i 

området. Planen avses därmed möjliggöra för både ÅVC och andra typer av 

verksamheter. Avsikten är att skapa förutsättningar för en flexibel användning 

oavsett vilken verksamhet som etablerar sig inom planområdet.  

I framtiden kommer deponeringen i stort sett att vara obefintlig. Användningen 

av planområdet kommer inte innefatta någon deponi.  

I dagsläget förekommer stora trafikproblem i närheten av planområdet. Inom 

Risängen blandas tung trafik och hantering av containrar med privata fordon. 
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Ny detaljplan ska utreda möjligheten till olika infarter till planområdet där 

privata fordon och tung trafik kan separeras.  

 

Inom planområdet förekommer förorenade massor (sotsand). Av logiska skäl 

anläggs nya ÅVC:er helst på mark som redan är förorenad.  

 

Detaljplanearbetet kommer att utreda hur stor byggrätt verksamheterna ska 

medges. Förslagsvis liknande exploateringsgrad som ikringliggande 

verksamheter (ca 1/3 av fastigheten). Verksamheternas byggrätt och placering 

ska utredas med hänsyn till omkringliggande verksamheter, geotekniska 

förhållanden, natur, placering av gaturum och nya kopplingar bland annat. 

Skyfall kan föra med sig föroreningar om inte åtgärder skapas för att förhindra 

detta.  

 

Planavtal har upprättas med Mark o exploateringsenheten för att fördela 

kostnader.  

 
Framtagandet av detaljplanen sker genom utökat förfarande. Samråd beräknas 

till sommaren 2021 och granskning till vintern 2021, med ett planerat 

antagande 2022.  

Detaljplanen föreslås upprättas med en förenklad berednings- och 

beslutsprocess, där kommunstyrelsen beslutar om planuppdrag och antagande 

av detaljplanen. Inför samråd och granskning av detaljplanen informeras 

beredningen för samhällsbyggnad (BSB) om förutsättningar och  förslag men 

något beslut om samråd eller granskning föreslås inte tas av kommunstyrelsen.  

 

Motiven till detta är att främst att åstadkomma en snabbare planprocess, 

frigöra tid och minska det administrativa arbetet. Detaljplanen följer 

intentionen med ÖP 2025 och berör ett mindre antal sakägare.  

 

Om större nya frågor, stora invändningar mot planförslaget eller dylikt skulle 

uppstå under planprocessen innan samråds- eller granskningsskedet finns 

alltid möjligheten för BSB att lyfta dessa till kommunstyrelsen för ett formellt 

beslut.  

 

Motivering till beslut 

Sektor samhällsbyggnad ser inga hinder mot att påbörja ett detaljplanearbete 

för Södra Aspelund då förslaget överensstämmer med strategiska dokument, 

bl.a. ÖP2025 och möjliggör för verksamhetsområden samt säkerställer att yta 

för återvinningsverksamhet finns även i framtiden.  

 
Planens genomförande antas medföra betydande miljöpåverkan enligt 

miljöbalken. En strategisk miljöbedömning enligt miljöbalken 6 kap 3 §, 

innehållande en miljökonsekvensbeskrivning, behöver därför genomföras.  

 

Handlingar 
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Detaljplan för Södra Aspelund 

1_PLAN_2019_12_Tjänsteskrivelse uppdrag.pdf 

 

 

Skickas till 

Sketor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 220/20  

Ändring av detaljplan för Hasslum, väster om kv Kylaren (1496K - 

DP608) 
KS2020.0356 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 220/20 

 

 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta 

Ändring av detaljplan för Hasslum, väster om kv Kylaren (1496K - DP608). 

Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms 

medföra någon betydande miljöpåverkan varför något behov av strategisk 

miljöbedömning inte föreligger. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 

genomföra samråd, och vid behov granskning, för Ändring av detaljplan för 

Hasslum, väster om kv Kylaren (1496K - DP608). 

 

Bakgrund 

 

Syftet med planändringen är att möjliggöra för etablering av 

småindustri/verkstad inom en del av ett område som idag är planlagt för 

brandstation. 

Hela den yta som idag är avsedd för brandstation (T1) kommer inte att behövas 

vid en framtida etablering av en brandstation. Planändringen innebär att en del 

av ytan som är planlagd för brandstation (T1) kompletteras med 

markanvändningen småindustri/verkstad (J1). 

 

Bestämmelsen J1 innebär att industriverksamhet som inte är störande för 

omgivningen, det vill säga lättare industri som ger små risker för miljö, hälsa 

och säkerhet, kan etableras, samt  att olika typer av verkstäder (bilverkstad, 

snickeriverkstad, mekanisk verkstad eller liknande) kan uppföras. 

 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen gav 2016-05-02 § 98/16, sektor samhällsbyggnad i uppdrag 

att ta fram ett planprogram för Mariesjöområdet. För att frigöra mark i 

Mariesjö, behöver befintliga verksamheter flyttas till en ny plats. Eftersom hela 

markytan inom det område som idag är avsett för brandstation inte kommer att 

behövas framöver, anses delar av området lämpligt att nyttja vid flytt av 

verksamheter som idag är belägna i Mariesjö. 

 

Uppdraget har initierats av mark- och exploateringsenheten. 
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Planändringsområdet ligger inom en yta som i Skövde kommuns översiktsplan, 

ÖP 2025, utpekas  för befintliga verksamheter. 

 

Syftet med gällande detaljplan (1496K - DP608) är att skapa förutsättningar för 

en utökning av verksamhetsområden i Hasslum och att reservera mark för en 

framtida placering av en ny brandstation. Den föreslagna planändringen 

bedöms som förenlig med gällande detaljplans syfte. Dels med hänsyn till att 

planändringen möjliggör för den utökning av verksamhetsområden i Hasslum 

som eftersträvas, och dels då planändringen inte motverkar att en ny 

brandstation kan etableras inom området. 

 

Gällande detaljplan (1496K - DP608) vann laga kraft 2008-12-04. 

 

Förutsättningar 

Planändringsområdet är beläget i Hasslums verksamhetsområde, och omfattar 

en total areal av ca. 3800 kvadratmeter. 

 

Framtagandet av detaljplanen sker genom ett begränsat standardförfarande. 

Det innebär att granskningsskedet uteblir, under förutsättning att 

samrådsförslaget godkänns av samtliga i samrådskretsen. Det innebär även att 

det efter samrådet inte återstår fler tillfällen att lämna synpunkter på. När 

samrådskretsen har godkänt förslaget ska ett granskningsutlåtande tas fram, 

som innehåller information om eventuella synpunkter från samrådet och att 

samrådskretsen godkänt förslaget. Efter samrådet kan planförslaget tas upp 

direkt för beslut om antagande, vilket uppskattningsvis kan ske i februari 2021. 

Om ett aktivt godkännande inte ges, tas planen ut för granskning, vilket i så 

fall innebär att antagandet av planen förskjuts ytterligare en eller ett par 

månader. 

 

Motivet till att använda ett begränsat standardförfarande är främst att 

åstadkomma en snabbare planprocess, frigöra tid och minska det 

administrativa arbetet. Detaljplanen följer huvudsakligen ÖP 2025, innebär en 

mindre åtgärd, samt berör en mindre samrådskrets. Om större nya frågor, stora 

invändningar mot planförslaget eller dylikt skulle uppstå under planprocessen, 

som innebär att en granskning av förslaget behöver genomföras, föreslås 

information om detta ske i BSB. BSB har då möjlighet att lyfta eventuella 

frågor till kommunstyrelsen. 

Planavtal ska upprättas med enheten för mark- och exploatering. 

 

Motivering till beslut 

Med stöd av behovsbedömningen görs bedömningen att planen och dess 

genomförande inte kan antas medföra någon betydande miljöpåverkan enligt 

miljöbalken. En strategisk miljöbedömning enligt miljöbalken 6 kap 3 §, 

innehållande en miljökonsekvensbeskrivning, behöver därför inte genomföras. 
 

 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 19(49) 

 
Handlingar 

Ändring av detaljplan för Hasslum, väster om kv Kylaren (1496K - 

DP608) 

Handling_Behovsbedömning_1199874.pdf 

Handling_Planbeskrivning_1205688.pdf 

Handling_Plankarta samråd_1205687.pdf 

Handling_Tjänsteskrivelse uppdrag, samråd (ev. 

granskning)_1199901.pdf 

Handling_ Detaljplan 1496K-DP608_1202732.pdf 

 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 221/20  

Brandskyddspolicy Skövde kommun 
KS2020.0321 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 221/20 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta ny Brandskyddspolicy 

för Skövde kommun. 

 

Bakgrund 

Varje år omkommer cirka 100 personer i bränder. Merparten av de som 

omkommer i bränder är äldre personer och de flesta omkommer på grund av 

brand i bostaden. Ett brandförlopp kan gå snabbt och den tid det tar för 

räddningstjänst att komma till platsen är avgörande. Det är också viktigt att 

byggnader har ett väl fungerande brandskydd. En stor del i ett bra 

brandskydd är ett systematiskt brandskyddsarbete. Sannolikheten för 

uppkomst och konsekvenserna av brand minskar om varje verksamhet 

systematiskt arbetar med sitt brandskydd genom att t.ex. genomföra 

kontroller, utbildningar och övningar. 

 

Syftet med brandskyddspolicyn är att säkerställa att systematiskt 

brandskyddsarbete, SBA, bedrivs i kommunen samt att beskriva de 

övergripande förutsättningar och mål som styr arbetet. 

Enligt lag om skydd mot olyckor har den som äger en byggnad och den som 

bedriver verksamhet i en byggnad ansvar för brandskyddet. För att uppfylla 

kraven i lagstiftningen ska ett systematiskt och kontinuerligt 

brandskyddsarbete som utgår från de risker som finns i verksamheten bedrivas. 

 

Brandskyddspolicyn syftar också till att likrikta det systematiska 

brandskyddsarbetet i samtliga Räddningstjänsten Östra Skaraborgs 

medlemskommuner. 

 

Brandskyddspolicyn och de ingående målen och aktiviteterna ska årligen följas 

upp av varje enskild nämnd, direktion eller styrelse och antas på nytt av 

kommunfullmäktige under första året av varje ny mandatperiod. 

 

Denna policy ska innefatta all kommunal verksamhet inklusive bolag och 

förbund inom Skövde, Mariestad, Hjo, Tibro Karlsborg, Töreboda och 

Gullspångs kommuner. 
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Handlingar 

Brandskyddspolicy Skövde kommun 

Brandskyddspolicy, slutlig version, 2020-09-22.pdf 

 

 

Skickas till 

 Samtliga nämnder och 

bolag      
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KSAU § 222/20  

Samverkansavtal Samhällsorientering Skaraborg 2021-2022 
KS2020.0341 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 222/20 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna revideringen av ”Samverkansavtal 

gällande Samhällsorientering Skaraborg” enligt bilaga. 

 

Bakgrund 

Skaraborgs kommuner har, sedan 2014, ett samverkansavtal gällande 

samhällsorientering som tidigare revideras vart tredje år. Det reviderade 

avtalet som nu är framtaget gäller 2021-01-01 – 2022-12-31 och är därmed 

tvåårigt. 

 

Undertecknande kommuner i Skaraborg beslöt för perioden 2020-02-01-2020-

12-31 att godkänna ett tillägg till gällande avtal. Bakgrunden var 

regeringsbeslutet (förordningsförändring) att från 1:a februari 2020 utöka 

samhällsorienteringen från att omfatta minst 60 timmar till minst 100 timmar 

(en utökning om 67%). I tillägget ökades därför avgiften (för 2020) per deltagare 

från 3 500 kronor till 5 845 kronor. Grundavgiften påverkades inte. Av tillägget 

framgick att regeringen i samband med förordningsförändringen höjde 

schablonersättningen till kommunerna.  

  

En arbetsgrupp bestående av sfi-rektor Falköping, Johan Strömberg 

(avdelningschef Skövde), Therese Isaksson (SO-samordnare Skövde) och Frida 

Eliasson (sfi-rektor Skövde) tagit fram förslag till reviderat avtal. 

 

Förändringar i avtalet 2021-01-01--2022-12-31 

- Avtalsperiod: 2021-01-01--2022-12-31 – tvåårigt avtal jämfört med 

tidigare treårig avtalsperiod. 

- Årlig kvalitetsbilaga enligt Vuxavtal har tagits bort (då 

samhällsorienteringen inte längre ingår i reviderad kvalitetsbilaga). 

- Vid avanmälan av deltagare senare än 14 dagar innan kursstart 

debiteras 25% av deltagaravgiften. 

 

Avtalet har beretts och godkänts i följande nätverk: 

- 200327: Vux-Skaraborgs rektorsnätverk 

- 200918: Skaraborgs skol- och utbildningschefsgrupp 

- 200925: Skaraborgs kommunchefsgrupp 

- 201009: Direktionen i Skaraborgs kommunalförbund 
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Handlingar 

Samverkansavtal Samhällsorientering Skaraborg 2021-2022 

Avtal samhällsorientering 2021-2022.docx 

 

 

Skickas till 

Hillevi Larsson, Skaraborgs kommunalförbund    

Johan Strömberg, avdelningschef arbetsmarknad 

och vuxenutbildning Skövde kommun         
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KSAU § 223/20  

Samverkansavtal för vuxenutbildning i Skaraborg 2021-2024 
KS2020.0342 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 223/20 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna och antar revideringen av 

”Samverkansavtal för vuxenutbildning i Skaraborg” enligt bilagor. 

 

Bakgrund 

Vuxenutbildning i Skaraborg (15 kommuner i samverkan) har, sedan 2011, ett 

samverkansavtal som tidigare reviderats vart annat år. Målsättningen är att 

skapa en sammanhållen vuxenutbildning utifrån arbetslivets behov och 

individens förutsättningar och efterfrågan. 

 

Avtalet ska leda till att kommunala resurser optimeras både ur ett ekonomiskt 

och ett kvalitativt perspektiv bland annat genom att utnyttja hela delregionens 

kapacitet av utbildningsresurser. Samverkansformen ska gynna 

kommuninvånare, näringslivet och offentlig verksamhet inom Skaraborg. 

 

Det reviderade avtalet som nu är framtaget gäller 2021-2024. 

 

Förändringar i det reviderade avtalet: 

- Avtalet är fyraårigt men bilagorna revideras vartannat år. 

- KomX. Innebär i korthet att tre administrativa tjänster finansieras genom 

statsbidragen och ingår i den ordinarie organisationen i Skaraborgs kommuner 

(inga nyrekryteringar). 

- Gemensam pott för statsbidragen till ”Yrkesbyrån” är 25% av statsbidraget för 

Yrkesvux. (Samma som 2019). 

Avtalet har beretts och godkänts i följande nätverk: 

- 200814: Vux-Skaraborgs rektorsnätverk 

- 200918: Skaraborgs skol- och utbildningschefsgrupp 

- 200925: Skaraborgs kommunchefsgrupp 

- 201009: Direktionen i Skaraborgs kommunalförbund 

Handlingar 

Samverkansavtal för vuxenutbildning i Skaraborg 2021-2024 

Samverkansavtal för vuxenutbildning 21-24 Klar.docx 

Bilaga 1 Ekonomiska villkor och förutsättningar 21-24. Klar.docx 

Bilaga 2 kvalitet Vux inför 21-24 klar.docx 
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Skickas till 

Hillevi Larsson, Skaraborgs kommunalförbund   

Johan Strömberg, avdelningschef 

vuxenutbildning och arbetsmarknad Skövde 

kommun       
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KSAU § 224/20  

Reviderade riktlinjer för styrgruppen, finskt förvaltningsområde 
KS2020.0345 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 224/20 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att Skövde kommun antar de reviderade 

riktlinjerna för styrgruppen, finskt förvaltningsområde. 

 

 

Bakgrund 

Den 10 april 2017 antog kommunstyrelsen riktlinjer för styrgruppen gällande 

finskt förvaltningsområde (KS2017.0144). På grund av ändringar i lag om 

nationella minoriteter och minoritetsspråk (SFS 2009:724), som trädde i kraft 

1 januari 2019, ändrades sammansättningen av styrgruppen. Därför har behov 

funnits av att revidera riktlinjerna för densamma.  

 

De reviderade riktlinjerna godkändes av styrgruppen för finskt 

förvaltningsområde på styrgruppens möte den 30 september 2020. Därefter 

har också styrgruppens ordförande föreslagit en ändring i riktlinjerna 

gällande antal mötesdagar. Antal mötesdagar har därför ändrats från fem till 

fyra per år i riktlinjerna. 
 

 

Handlingar 

Reviderade riktlinjer för styrgruppen, finskt förvaltningsområde 

Riktlinjer styrgrupp finskt förvaltningsområde 2020.pdf 

 

 

Skickas till 

Anoo Niskanen, samordnare finskt 

förvaltningsområde         
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KSAU § 225/20  

Yttrande, Revisionsrapport gällande internt och externt 

intrångsskydd avseende IT 
KS2020.0305 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 225/20 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta nedanstående yttrande som sitt eget 

yttrande gällande revisionens rapport gällande internt och externt 

intrångsskydd avseende IT. 
 

Bakgrund 

Rapporten speglar i avgörande delar vår uppfattning om 

informationssäkerhetsläget och är således inte helt förvånande. Vi behöver 

framförallt arbeta med den interna IT-säkerheten genom att höja förmågan att 

övervaka och analysera den interna trafiken samt att segmentera vårt nätverk 

för personal ytterligare. 
 

Skövde kommun har arbetat mycket med de ”mjuka” delarna av 

informationssäkerheten och haft en stor tillit till vår personal. Det behöver 

kompletteras med förbättringar inom de ”hårdare” delarna på det interna 

planet. 

Positivt med rapporten är att Skövde kommun klarat de omfattande externa 

intrångsförsöken tillfredsställande och att roll- och ansvarsfördelningen inom 

informationssäkerhetsområdet får ”grönt ljus”. Men också det faktum att vi har 

varit förskonade från allvarliga interna incidenter, bristerna till trots. 

Vår bedömning är att vi inom ett år har vidtagit åtgärder som får den tekniska 

IT-säkerheten att nå en fullt acceptabel nivå. 
 

Handlingar 

Yttrande, Revisionsrapport gällande internt och externt informations 

Missivskrivelse IT-säkerhet Skövde kommun 

Revisionsrapport Internt och externt intrångsskydd 

 

Skickas till 

Revisionen                                 

 

 

 

 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 28(49) 

 

KSAU § 226/20  

Inbjudan till Skövde kommun att delta i Kommunernas klimatlöften 
KS2020.0359 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 226/20 

 

 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att delta i satsningen Kommunernas klimatlöften 
och att skicka in svarsformuläret enligt bilaga senast den 1 december 2020.  

 

Sammanfattning 

Kommunerna i Västra Götaland har bjudits in av Klimat 2030 att anta ett antal 

klimatlöften som ska genomföras under 2021.  

Att anta dessa klimatlöften är en del av genomförandet av Klimat 2030 och blir 

därmed en del av kommunens åtagande. Genomförandet av Kommunernas 

klimatlöften kan i vissa delar vara en del av kommunens arbete med Agenda 

2030-målen, Fossilfritt Sveriges utmaningar, och/eller en del av kommunens 

övriga klimat-, miljö- och utvecklingsarbete. " 

"Klimat 2030 – Västra Götaland ställer om" är en kraftsamling som drivs av 

Västra Götalandsregionen och Länsstyrelsen i Västra Götalands län, i 

samverkan med många andra aktörer.  

 

Bakgrund 

Skövde kommun ges nu möjligheten att ställa sig bakom den regionala 

kraftsamlingen Klimat 2030 – Västra Götaland ställer om. För att skynda på 

genomförandet har Klimat 2030-sekretariatet utformat satsningen 

Kommunernas klimatlöften 2021.  En lista med 20 konkreta åtgärder eller 

”klimatlöften” har tagits fram som består av viktiga klimatfrågor där 

rådigheten ligger på kommunal nivå. Dessa klimatåtgärder är beprövade av 

några svenska kommuner och ger stor utsläppsminskning om de genomförs. 

Klimat 2030 kommer att stödja kommunerna i genomförandet för att stärka 

klimatarbetet och åstadkomma mer på kortare tid tillsammans. 

Kommunstyrelser i Västra Götaland har bjudits in att senast den 1 december 

2020 besluta om vilka och hur många av de 20 åtgärderna som ska genomföras i 

den egna kommunen under 2021. För varje åtgärd finns tre svarsalternativ:  

A. Ja, detta ska vi göra 2021 

B. Ja, detta gör vi redan och kommer att fortsätta arbetet 2021 

C. Nej, detta kan vi inte göra 2021.  

Klimat 2030 har ambitionen att erbjuda konkret stöd i genomförandet av de 

åtgärder där kommunen väljer svarsalternativ A.  

Skövdes klimatlöften 
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Beslutet innebär att Skövdes kommun väljer att delta i Kommunernas 
klimatlöften 2021, vilket är en del av Klimat 2030 – Västra Götaland ställer om.  

Sektor samhällsbyggnads rekommendation är att anta följande klimatlöften:  

A: Ja, detta ska vi göra 2021 
 Vi använder en klimatstyrande resepolicy 

 Vi använder cirkulära möbler 

 Vi har arbetssätt för årlig utsläppsminskning, en koldioxidbudget 

 

B: Ja, detta gör vi och kommer att fortsätta arbetet 2021 
 Vi använder en klimatstyrande parkeringsplan/policy 

 Vi minskar inköpen av fossilbaserade engångsprodukter 

 Vi analyserar inköpens klimatpåverkan och ställer krav i prioriterade 

upphandlingar 

 Vi möjliggör för medborgarna att låna/hyra produkter istället för att 

köpa 

 Vi producerar egen solel 

Vi ställer krav i upphandling för transportdelen i nya avtal 

 Vi deltar i Cykelfrämjandets kommunvelometer 

 Vi erbjuder laddtjänster vid parkeringsytor för boende i kommunala 

bostadsbolag 

 Vi gör investeringar för energieffektiviseringar 

 Vi finansierar investeringar i egen verksamhet genom grön obligation 

 Vi arrangerar event/aktiviteter riktat till allmänheten om klimat 

C: Nej, detta kan vi inte göra 2021 
 Vi klimatväxlar tjänsteresor 

 Våra nya personbilar är miljöbilar 

 Vi mäter matsvinn i offentlig verksamhet och har mål 

 Vi beräknar klimatpåverkan från maten i offentlig verksamhet och har 

mål 

 Vi minskar klimatbelastningen över livscykeln vid byggnation 

 Vi har 100 procent förnybar el i kommunens elavtal 

 

Vår kommuns mest lysande åtgärd på klimatområdet:  

Energieffektiviseringspaket för kommunägda byggnader med åtgärder 

enligt Totalmetodiken. 

 

Sektor samhällsbyggnad har i haft dialog med berörda verksamheter gällande 

arbetet med klimatlöftena. Skövde kommun har en befintlig Energi-och 

klimatplan 2011-2020 och är sedan lång tid deltagare i Borgmästaravtalet på 

EU-nivå och arbetet med att ta fram en ny energi- och klimatplan 2021-2030 

pågår.   

Kommunernas klimatlöften kan erbjuda ett välkommet stöd under 2021 för att 

komma framåt med flera klimatåtgärder som är i linje med kommunens 

ambitioner på klimatområdet. Stödet som erbjuds av Klimat 2030 kan bidra till 

att ytterligare höja kompetensen i dessa frågor.  
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Bedömningen är att ingångna löften inte kommer att medföra ökade kostnader 

utöver vad som redan har planerats. 

Arbetet ligger väl i linje med arbetet gällande de 17 globala målen i Agenda 

2030. 

 

Handlingar 

Inbjudan till Skövde kommun att delta i Kommunernas klimatlöften 

Handling_Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF_1206140.pdf 

Handling_Svarsformulär Skövde Kommunernas klimatlöften 2020 

(002).docx_1206141.pdf 

 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad          Västfastigheter, Västra 

Götalandsregionen 

lise.nordin@vgregion.se           
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KSAU § 227/20  

Motion om att utveckla återbruket för klimatets skull 
KS2020.0153 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 227/20 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 

 

Yrkanden 

Ulrica Johansson (C) yrkar bifall till förslaget att avslå motionen. 

Johan Ask (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 

kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt förslaget att avslå motionen. 
 

Bakgrund 

Socialdemokraterna i Skövde har genom Monica Green, Kayda Lazar, Per-Erik 

Gustafsson och Carina Pettersson inkommit med en motion om att utveckla 

återbruket inom ramen för Avfall Östra Skaraborg samt om att utvidga 

öppettiderna på återvinningscentralen Risängen till fler kvällar samt på 

söndagar. 
 

Motionen anmäldes på kommunfullmäktige 2020-03-30 och kommunstyrelsens 

arbetsutskott beslutade 2020-04-22 att låta sektor styrning och 

verksamhetsstöd bereda ärendet. 

 

Motionen innehåller två delar, den del som handlar om återvinningscentralens 

öppettider har vid tidigare hanterats både som motion och som 

medborgarförslag och konstaterats ligga utanför kommunfullmäktiges 

beslutanderätt. När en motion med samma intention behandlades senast 

beslutade kommunfullmäktige överlämna motionen till AÖS för fortsatt 

handläggning. 

 

Dåvarande tekniska nämnden skrev då i sitt yttrande  

”Tekniska nämnden beslutar 2009-12-02, § 59 att avstå från att yttra sig och 
föreslår att kommunstyrelsen överlämnar motionen till Avfallshanteringen 
Östra Skaraborg.  

Återvinningscentralerna drivs av Avfallsförbundet Östra Skaraborg, som 
därmed har det praktiska och ekonomiska ansvaret för 
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återvinningscentralerna. Det är förbundet som beslutar om öppettiderna 
utifrån det behov som de bedömer finns.  

Frågan omfattas av sådan kommunal verksamhet som enligt 
Kommunalförbundet Avfallshanteringen Östra Skaraborgs förbundsordning 
överförts till kommunalförbundet AÖS. Ärendet bör därför överlämnas till AÖS 
för ställningstagande.” 

Motionen överlämnades till AÖS och direktionen beslutade 2010-06-07 att 

”fortlöpande utvärdera behovet av förändrade öppettider på 

återvinningscentralerna”. 

Den andra delen av motionen syftar till att utveckla återbruket vid 

återvinningscentralen Risängen. Det finns redan idag en återvinningsbod för 

saker som istället för att slängas/återvinnas skulle kunna återbrukas. Denna 

del hanteras av ideella föreningar som ett par gånger om året arrangerar 

andrahandsförsäljning för att få in medel till sina verksamheter.  

 

Handlingar 

Motion om att utveckla återbruket för klimatets skull  

Motion om att utveckla återbruket för klimatets skull (S) 

KF § 17/20 Anmälan av ny motion om att utveckla återbruket för 

klimatets skull (S) 

 

 

Skickas till 

 Motionärerna                                
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KSAU § 228/20  

Motion om kvinnors plats i det offentliga rummet 
KS2020.0200 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 228/20 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anse motionen besvarad. 

 

Yrkanden 

Ulla-Britt Hagström (L) yrkar att motionen i sin helhet ska anses besvarad. 

Johan Ask (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 

kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt Ulla-Britt Hagströms yrkande 

att motionen ska anses besvarad. 

 

 

Bakgrund 

Den socialdemokratiska fullmäktigegruppen har genom Monica Green (S), 

Kyada Lazar (S) och Malin Wadman (S) inkommit med en motion (KF § 40/20) 

om kvinnors plats i det offentliga rummet. Ärendet har varit på remiss hon 

kultur- och fritidsnämnden samt bygglovsnämnden vilka båda har inkommit 

med yttranden till kommunstyrelsen. 

 

Motionen beskriver hur det nu gått hundra år sedan kvinnor fick rösträtt i 

Sverige, men att jämställdhet fortfarande inte har uppnåtts. Motionärerna 

menar att det offentliga rummet fortfarande är en plats som speglar vårt lands 

ojämställdhet och patriarkala strukturer. Markörer för detta anses vara både 

namn på gator, platser och torg, men också underförstådda signaler om vilka 

som ”äger” och vilka som ska anpassa sig. Det offentliga rummet skulle enligt 

motionärerna kunna bidra till att bryta mönstret med att det offentliga är 

avsett för den manliga normen genom att se till att gator och torg namnges 

efter både män och kvinnor samt att Skövde kommun eftersträvar jämlikhet 

när konstnärer anlitas. 

 

 

Kultur och fritidsnämndens förslag till beslut: 

Kultur och fritidsnämnden beslutade 2020-09-30 att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen.  

 

Nämnden beskriver i bakgrunden till sitt beslut att det är en viktig markering 
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att i det offentliga rummet att spegla hela befolkningen och att vår 

gemensamma historia både lokalt och nationellt på ett sätt som belyser vår tids 

värderingar. Ett exempel som lyfts är de diskussioner som följt efter ”Black lifes 

matter” manifestationerna i år. Där kritiken bland annat handlade om en icke-

representativ namngivning av offentliga platser samt konst i det offentliga 

rummet gjord av slavägare och kolonisatörer.  

 

Kultur- och fritidsnämnden poängterar också att frågan om representation i 

stadens konstsamlingar, konstinköp, konstutställningar och konstnärliga 

uppdrag är av vikt och redovisas därför regelbundet av konstenheten i 

tertialrapporterna. 

Konstenheten anser att det utifrån aktuell motion också bör vägas in fler 

aspekter på jämställdhet när det kommer till namngivning av stadens gator och 

torg. Om namngivningsprocessen utgår från att lyfta personer viktiga utifrån 

handlingar, tankar, innovation/utveckling och kultur är det rimligt de också 

filtreras genom ett normkritiskt perspektiv där även etnicitet, religion, 

sexualitet mm. är aspekter som bör belysas. Konstenheten skriver också att 

formen för namngivning och omfördelning därav bör ses över så rutinen av 

denna hantering blir så bra som möjligt och att samråd bör ske med Gata-

Parkenheten. 

 

Kultur- och fritidsnämnden lämnar också följande nulägesbeskrivning. 

Idag namnsätts gator sällan med personnamn. Namnsättning av gator efter 

personnamn speglar en förgången tids värderingar. I mitten av förra 

århundradet var det vanligt förekommande att gator namnsattes efter personer. 

I Skövde finns det ett 50-tal gator som har fått namn efter män. De är mindre 

än 10 gator som har namnsatts efter kvinnor. Vissa gator är endast namnsatts 

med efternamn vilket gör det svårt att avgöra om det är en kvinna eller man 

som avsetts vid namnsättningen. (Ex. Zickermans gata.) 

 

I kommunens konstsamling finns idag 6443 objekt varav 625 av konstnärerna 

är män och 330 är kvinnor samt 1 icke-binär. Nyinköp av verk under 2019-20 

genomförda och pågående är dags dato 12 st varav 6 av konstnärerna är 

kvinnor och 1 man. Fler verk planeras att köpas in i år. Konstenheten har 

under samma period genomfört en konstnärlig gestaltning av en kvinna. 

Konstmuseets programverksamhet genomförde under 2019 verksamhet med 12 

kvinnor och 11 män. Under 2020 genomförs program med 16 kvinnor och 3 

män. 

 

Bygglovsnämndens förslag till beslut: 

Bygglovsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen och 

motiverar sitt förslag till beslut enligt nedan. 

 

I linje med de riktlinjer som rekommenderas för namnsättning av gatunamn är 

det är svårt att nå upp till målet som är formulerat i motion att det ska finnas 

lika många kvinnonamn som manliga namn på gatunamn i Skövde kommun. 

Memorialnamn kan orsaka så många problem att de skall helst undvikas. Att 
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ändra gatunamn orsaker både problem och kostnader för boende och 

verksamheter. 

Bygglovsnämnden lämnar följande bakgrund till sitt beslut: 

Enligt kulturmiljölagen skall god ortsnamnsed iakttas i statlig och kommunal 

verksamhet, lag (1988:950, ändrad 2013:548) 1 kap. § 4 God ortnamnssed. 

Lantmäteriverket, som har det nationella ansvaret för ortsnamn, uttrycker god 

ortsnamnssed i sin skrift ”Ortnamn och namnvård”. Bland mycket annat 

behandlas där frågan om memorialnamn, namn på platser för att hedra 

(”memorera”) personer. 

 

Enligt lagtexten har kommunerna på sitt ansvar att bedriva en god 

ortnamnspolitik genom att både värna de befintliga gatunamnen och att bilda 

nya gatunamn utifrån principerna för god ortnamnssed. Nya namn bör smidigt 

anpassas till det rådande namnskicket för att fungera bäst. 

 

Enligt lagen ska ortnamn stavas enligt vedertagna regler för språkriktighet. 

Problemet är att personnamn inte omfattas av reglerna för svensk 

språkriktighet. Det kan alltså bli svårt att med personnamn i gatunamnen leva 

upp till de grundläggande kraven att namn ska vara lätta att uppfatta, uttala 

och skriva. 

Idag namnsätts gator sällan med personnamn. Namnsättning av gator efter 

personnamn speglar en förgången tids värderingar. I mitten av förra 

århundradet var det vanligt förekommande att gator namnsattes efter personer. 

I Skövde finns det ett 50-tal gator som har fått namn efter män. De är mindre 

än 10 gator som har namnsatts efter kvinnor. Vissa gator är endast namnsatts 

med efternamn vilket gör det svårt att avgöra om det är en kvinna eller man 

som avsetts vid namnsättningen. (Ex. Zickermans gata.) 

 

Det finns problematik kring att använda personnamn vid namnsättning av 

gator. Möter man ett gatunamn med ett personnamn i sig tar man för givet att 

det föreligger ett samband av något slag och frågar sig vilket. Tex att en person 

är född och uppvuxen på en gata. Man söker logik i namngivningen. 

Vid namnsättning av gator idag försöker man ta tillvara på gamla namn som 

vunnits i området eller namn som hör samman med karaktären på området. I 

ett nybyggt område används ofta ett bestämt tema för namnsättning av gator. 

På så sätt hålls namnsättningen ihop i ett område. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen gör bedömningen att trots vikten av representation i det 

offentliga rummet skulle ett ingrepp i nuvarande namnsättning på gator och 

torg orsaka kostnader för boende och verksamheter. Gator namnsätts idag 

väldigt sällan med personnamn men i de fall de eventuellt skulle göra det bör 

ett större spektrum av representation tas med i förfarandet i enlighet med 

kultur- och fritidsnämndens förslag. 

Skövde kommuns konstenhet arbetar redan med ett representationsperspektiv 

när det kommer till utställare och konstnärlig verksamhet och redovisar 

regelbundet förhållandet i tertialrapporterna. 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 36(49) 

 

 

Utifrån ovanstående föreslår förvaltningen kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige avslå motionens första attsats om att Skövde kommuns 

ska ha som mål att ha lika många kvinnliga som manliga gatunamn samt anse 

motionens andra attsats besvarad. 
 

 

Handlingar 

Motion om kvinnors plats i det offentliga rummet 

Motion om kvinnors plats i det offentliga rummet (S) 

BLN § 77 Remiss Motion om kvinnors plats i det offentliga rummet 

Beslut KFN, 2020-09-30, Ärende 32/20, Remissvar, Motion om 

kvinnors plats i det offentliga rummet 

 

 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 

Motionärerna 

Kultur- och fritidsnämnden 

Bygglovsnämnden 
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KSAU § 229/20  

Reglemente för attest 
KS2020.0336 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 229/20 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta Reglemente för 

attest. 

 

Bakgrund 

Nuvarande reglemente för attest fastställdes 2018 och därefter har en rad 

revideringar genomförts. Med anledning av föreslagna revidering fastställs 

reglementet i sin helhet. 

 

Kommunen har infört ett nytt e-handelssystem där samtliga 

leverantörsfakturor hanteras. I samband med detta har en översyn genomförts 

av Reglemente för attest. Det har konstaterats att utanordningsattest inte 

används längre och därmed kan tas bort ur attestreglementet. Denna attest 

användes tidigare i samband med manuella utbetalningar. För att anpassa 

hanteringen till det nya e-handelssystemet har enkelattest införts vid 

abonnemangsfakturor. I dessa fall är den avtalade kostnaden godkänd med 

dubbelattest. Mindre avvikelser från abonnerad kostnad godkänns dock genom 

enkelattest.    

 

Förvaltningens bedömning: 

Att utanordingsattest upphör skapar en säkrare hantering av utbetalningar. 

Det finns dock en ökad risk med införande av enkelattest på 

abonnemangsfakturor.  Här ser vi dock en mycket liten risk då det är små 

belopp och grundavgiften har godkänts med dubbelattest. Det är en anpassning 

till vårt nya e-handelssystem och ger administrativa besparingar. 

Handlingar 

Beslut om Reglemente för attest 

Reglemente för attest 

 

Skickas till 

  Författningssamlingen                               

Andreas Åkegård ekonomi 
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KSAU § 230/20  

Försäljning av fastighet belastad med tomträtt på Rattvägen i 

Hasslum 
KS2020.0350 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 230/20 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar sälja fastigheten Vevstaken 1 till 

tomträttsinnehavaren MAROJ Skövde AB för 1 995 000 kronor. 

 

Bakgrund 

Tomträttsinnehavaren MAROJ Skövde AB inkom den 14 september 2020 med 

en begäran om att få köpa fastigheten Vevstaken 1 som ligger på Rattvägen i 

Hasslum i Skövde. 

 

Fastigheten Vevstaken 1, som är 5 000 kvadratmeter, är upplåten med tomträtt 

sedan den 1 september 1969 med tjugoåriga uppsägningsperioder. Nästa 

teoretiskt möjliga uppsägning kan ske tidigast den 30 september 2025 (fem år 

före utgångsdatum för perioden). Den årliga avgälden uppgår för tillfället till 32 

812 kronor. 

 

Tomträtten, som är en nyttjanderätt till fastighet under i princip obestämd tid, 

ger besittningshavaren nästintill samma rätt som äganderätt till fastigheten. 

Kommunen har dock genom tomträttsavtalet möjligheter att påverka 

användningen av fastigheten på ett detaljerat sätt. En uppsägning av 

tomträtten kan jämföras med ett tvångsförvärv där byggnadsvärdet måste 

ersättas. Uppsägning kan ske endast för att tillgodose ett samhällsviktigt 

ändamål. Den uppsägningsmöjlighet som tomträtten ger för ändrad 

markanvändning är svåranvänd. 

 

Fastigheten är planlagd för industri (Detaljplan för Hasslum, 1973-06-18, KF § 

119/73). I Översiktsplan 2025 föreslås oförändrad användning. 

Någon särskild värdering har inte gjorts för friköp av tomträtten på Vevstaken 

1. Markens taxeringsvärde, som motsvarar 75 % av marknadsvärdet, är 1 500 

000 kr eller 300 kronor per kvadratmeter (1 500 000 kr / 5 000 kvm = 300 

kr/kvm). Detta ger marknadsvärdet 399 kronor per kvadratmeter (300 kr/ 0,75 

= 399 kr).  

 

Taxeringsvärdet är nyligen satt och tidigare värderingar i området visar en 

värdenivå på 250-350 kronor per kvadratmeter. Vidare har de nyligen satta 

priserna för råtomter visat värden som hamnar kring detta, 350 kronor per 

kvadratmeter för tomt i skyltläge och 400 kronor per kvadratmeter tomt i 

skyltläge vid trafikplats (KS § 159/20, 2020-09-07, KS2020.0245, MEX). 
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Köpeskillingen har därför satts till 399 kronor per kvadratmeter vilket ger 

köpeskillingen 1 995 000 kronor (5 0000 kvm x 399 kr/kvm). Riktlinje för 

försäljning av fastigheter som upplåts med arrende eller tomträtt (KS § 

225/2015, 2015-11-30, KS2015.0501) anger att grundprincipen skall vara att 

tillmötesgå önskemålet om att få köpa fastigheten när frågan kommer på 

initiativ från tomträttsinnehavaren.  

 
Sammanfattning 

Tomträttsinnehavaren på Vevstaken 1 vill köpa nämnd fastighet. Priset 1 

995 000 kronor är satt efter taxeringsvärdet för marken som är uppräknat till 

marknadsvärdet. Förväntningar om oförändrad markanvändning och samt att 

det ekonomiska värdet av att sälja är högre än värdet av att behålla fastigheten 

förordar en försäljning. Försäljningen bidrar direkt till kommunstyrelsens mål 

att Skövde ska ha ett gynnsamt företagsklimat och vara attraktivt för 

etableringar och expansion och indirekt till kommunfullmäktiges övergripande 

strategiska mål att Skövde är 60 000 invånare 2025. 

 
Motivering av beslut 

Intentionerna i riktlinjerna följs. Det finns heller inga förväntningar på 

förändrad markanvändning på den aktuella platsen. Det ekonomiska värdet av 

att sälja (köpeskilling nu) bedöms vara något högre än värdet av att behålla 

fastigheten (tomträttsavgälder över tid). 

Försäljningen bidrar direkt till kommunstyrelsens mål att Skövde ska ha ett 

gynnsamt företagsklimat och vara attraktivt för etableringar och expansion. 

Därmed är det även ett indirekt bidrag till uppfyllandet av det överliggande 

strategiska kommunfullmäktigemålet att Skövde är 60 000 invånare 2025. 

 

Handlingar 

Försäljning av fastighet belastad med tomträtt på Rattvägen i 

Hasslum 

3_MEX_2020_280_Köpeavtal.pdf 

4_MEX_2020_280_Fastighetsutdrag Vevstaken 1.pdf 

1_MEX_2020_280_Tjänsteskrivelse KSAU godkänna friköp 

tomträtt.pdf 

2_MEX_2020_280_Översiktskarta Vevstaken 1.pdf 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                       
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KSAU § 231/20  

Försäljning av mark för flerbostadshus mellan Gamla 

Törebodavägen och Hagmarksgatan 
KS2020.0351 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 231/20 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar sälja fastigheten Stegen 1 till Stegen 

Bostadsprojekt ekonomisk förening för 9 075 000 kronor. 

 

Sammanfattning 

Köpeavtal ämnas ingås med Stegen Bostadsprojekt ekonomisk förening 

angående överlåtelse av fastigheten Stegen 1. Föreliggande köpeavtal har 

föregåtts av ett markanvisningsavtal som tecknats mellan parterna den 5 

februari 2020. Exploatören har beviljats bygglov för 32 bostäder i radhusform. 

Köpeskillingen uppgår till 9 075 000 kronor. 

 
Bakgrund 

Stegen Bostadsprojekt ekonomisk förening har den 5 februari 2020 ingått avtal 

om markanvisning med Skövde kommun i syfte att på fastigheten Stegen 1 

uppföra radhus med 32 stycken bostäder i bostadsrättsform. Man har den 24 

augusti 2020 beviljats bygglov för tilltänkt byggnation (BYGG.2020.604). 

 

Köpeskillingen baseras på prismodell beslutad av kommunstyrelsen (KS § 

121/18, 2018-05-07, KS.2018.0190 och MEX.2018.62) och är satt till 275 000 

kronor per bostadsenhet. Priset har sedan räknats upp med fastighetsprisindex 

med januari 2018 som basmånad. Exploatören har i samband med tecknande av 

markanvisningsavtal erlagt en markanvisningsavgift på 88 000 kronor, denna 

kommer att avräknas från den totala köpeskillingen på 9 075 000 kronor. 

 

Köpeavtalets syfte är att reglera genomförandet av detaljplan för 

Trädgårdsstaden etapp 3 antagen 2018-04-11, laga kraft 2018-05-07 (KS § 

87/18, KS2016.0334 och PLAN.2016.8). 

 
Motivering 

Ovanstående förslag till beslut bidrar till att uppnå kommunens mål om att 

möjliggöra för byggnation av 400 nya bostäder per år. Avsedd byggnation 

kommer också bidra till att bostäder med varierad upplåtelseform byggs i 

Trädgårdsstadens tredje etapp. 
 

 

Handlingar 

Försäljning av mark för flerbostadshus mellan Gamla Törebodavägen 
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och Hagmarksgatan 

2_MEX_2019_77_Köpeavtal.pdf 

1_MEX_2019_77_Tjänsteskrivelse KSAU godkänna försäljning 

bostäder.pdf 

Kart översikt 2.pdf 

KS2020.0351-3 3_MEX_2019_77_Karta Stegen 1.pdf 

 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                       
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KSAU § 232/20  

Mark för bostäder på Östergårdsvägen i Igelstorp 
KS2020.0352 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 232/20 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar godkänna avtal om markreservation 

med Hene Fastigheter AB i vilket del av Sventorp 2:14 reserveras för 

byggnation av bostäder till och med den 30 april 2021. 

 

Sammanfattning 

Hene Fastigheter AB vill bygga åtta parhus på del av fastigheten Sventorp 2:14 

på Östergårdsvägen i Igelstorp. En direktanvisning formaliserad i ett 

markreservationsavtal medges till och med 30 april 2021. Under tiden skall 

underlag tas fram som ska ligga till grund för hantering av en begäran om 

planbesked. Positivt planbesked ger förutsättningar för en förlängning av 

markreservationen. Det Boendestrategiska programmet anger att 

boendemöjligheter i yttertätorterna ska tas till vara och utvecklas. 
 
Bakgrund 

Hene Fastigheter AB har den 28 augusti 2021 inkommit med ansökan om 

markanvisning för byggnation av åtta envånings parhus med sammanlagt 16 

bostäder på Östergårdsvägen i Igelstorp. 

Området omfattar cirka 7 600 kvadratmeter och utgörs av del av fastigheten 

Sventorp 2:14. 

 

För området gäller byggnadsplan för Igelstorps stationssamhälle från 1957 

(laga kraft 1960-03-12). Marken är planlagd som allmän plats med 

användningen park eller natur. Pågående markanvändning är natur. I 

kommunens översiktsplan (ÖP2015) är området angivet med den föreslagna 

användningen bostäder. 

Vid markanvisning i Skövde kommun används tre metoder: direktanvisning, 

intresseförfrågan/jämförelse eller tävling (Riktlinjer för markanvisning, KF § 

158/15, 2015-12-14, KS2015.0527). Direktanvisning kan ges då det inte finns 

något behov av jämförelseförfarande eller när en viss profil i ett område önskas. 

Markanvisning av inte detaljplanelagd mark inleds med en markreservation, 

formaliserad i ett markreservationsavtal, på maximalt 18 månader. Under 

denna tid är tanken att detaljplan skall tas fram. 

 

I markanvisningsavtalet anges att exploatören får en reservation till den 30 

april 2021. Under tiden skall underlag tas fram som ska ligga till grund för 

hantering av en begäran om planbesked. Positivt planbesked ger 

förutsättningar för en förlängning av markreservationen. 
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Motivering av beslut 
Direktanvisning är lämpligt i det aktuella fallet eftersom konkurrensen om att 

få bygga på den aktuella platsen bedöms vara betydligt lägre än att få bygga i 

Skövde centralort. 

 

I det Boendestrategiska programmet (KF § 99/2018, 2018-09-24, KS2018.0055) 

anges att boendemöjligheter i yttertätorterna ska tas till vara och utvecklas. 

Dessutom bidrar beslutet till att möjliggöra för minst 400 bostäder per år vilket 

är ett av kommunstyrelsens mål som utgår från kommunfullmäktiges 

strategiska mål att Skövde är 60 000 invånare 2025. 

 

Handlingar 

Mark för bostäder på Östergårdsvägen i Igelstorp 

5_MEX_2018_568_Situationsplan.pdf 

6_MEX_2018_568_Ritningar plan.pdf 

7_MEX_2018_568_Ritningar fasader.pdf 

1_MEX_2018_568_Tjänsteskrivelse KSAU godkänna avtal 

markreservation.pdf 

3_MEX_2018_568_Avtal markreservation.pdf 

22_MEX_2018_568_Karta översikt.pdf 

44_MEX_2018_568_Karta exploateringsområde.pdf 

 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                       
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KSAU § 233/20  

Mark till padeltennis, boule/minigolf och uteservering vid 

Billingehov, Lillegårdens idrottsområde, Aspö 
KS2020.0353 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 233/20 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar godkänna avtal om 

anläggningsarrende avtal med Skövdehem Arena AB om anläggningsarrende 

för padeltennisbanor, boule- alternativt minigolfbanor och uteservering på 

fastigheten Skövde 4:140. 
 

 

Sammanfattning 
Skövdehem Arena AB, som är tomträttshavare på fastigheten Skövde 4:379, får 

genom ett avtal om anläggningsarrende rätt att i tio år driva padeltennisbanor, 

boule alternativt minigolfbanor och uteservering på fastigheten Skövde 4:140. 

Verksamheten som anläggningsarrendet möjliggör bidrar till att utveckla 

Skövdes rika och varierande fritidsliv. Detta leder till att Skövde har invånare 

som är nöjda med sina liv och den samhällsservice som erbjuds vilket är ett av 

kommunfullmäktiges strategiska mål. 
 
Bakgrund 

Skövdehem Arena AB (tomträttshavaren) har erhållit tomträtt på fastigheten 

Skövde 4:379 för uppförande av ny idrottshall i direkt anslutning till 

Billingehovs ishall på Lillegårdens idrottsområde (KSAU § 290/19, 2019-10-02, 

KS2019.0213 och MEX.2018.657). 

 

Tomträttshavaren vill komplettera verksamheten i idrottshallen med 

padeltennis, boule- alternativt minigolfbanor och uteservering. Cirka 830 

kvadratmeter av Skövde 4:140 upplåts för dessa ändamål. 

 

Arrendeområdena ligger inom stadsplan för Lillegårdens idrottsområde (KF § 

172, 1982-09-27, laga kraft 1982-12-30) och är reglerad med markanvändningen 

specialområde för idrottsområde. Den tänkta verksamheten bör anses vara 

förenlig med planen. 

 

Arrendetiden har angivits till tio år från den 1 januari 2021 vilket 

överensstämmer med det lokalhyresavtal som Skövde kommun avser teckna 

med Skövdehem Arena AB. 

Arrendeavgiften har bestämts till 7,5 % av det bedömda marknadsvärdet 180 

kronor per kvadratmeter - samma som användes vid bestämmandet av 

tomträtten - vilket ger 11 205 kr (830 kvm x 180 kr/kvm x 7,5 % = 11 205 kr). 
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Motivering av beslut 

Verksamheten som anläggningsarrendet möjliggör bidrar till att utveckla 

Skövdes rika och varierande fritidsliv. Detta leder till att Skövde har invånare 

som är nöjda med sina liv och den samhällsservice som erbjuds vilket är ett av 

kommunfullmäktiges strategiska mål. 

 

Vidare bidrar anläggningsarrendet till kommunstyrelsens mål att Skövde ska 

ha ett gynnsamt företagsklimat och vara attraktivt för etablering och 

expansion. Ett mål som i sin tur ska bidra till kommunfullmäktiges strategiska 

mål att Skövde är 60 000 invånare år 2025. 

 

Handlingar 

Mark till padeltennis, boule/minigolf och uteservering vid Billingehov, 

Lillegårdens idrottsområde, Aspö 

3_MEX_2020_182_Avtal anläggningsarrende.pdf 

1_MEX_2020_182_Tjänsteskrivelse KSAU godkänna 

anläggningsarrende.pdf 

Karta översikt_41.pdf 

KS2020.0353-3 4_MEX_2020_182_Karta anläggningsarrende Skövde 

4140 ny 597218_1_1.pdf 

 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                       
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KSAU § 234/20  

Ansökan om tillstånd till vattenverksamhet 
KS2020.0365 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 234/20 

 

 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att lämna nedanstående yttrande på ansökan om 

tillstånd till vattenverksamhet med avseende geoenergilager för Skaraborgs 

sjukhus Skövde (SkaS). 

 
Deltar ej i beslut 

Johan Ask (S) deltar ej i beslutet 

 
Sammanfattning 

En ansökan om tillstånd enligt miljöbalken har inkommit från Vänersborgs 

tingsrätt, mark och miljödomstolen. Sökanden yrkar att få anlägga 

grundvattenbrunnar och från dessa brunnar, för utvinning av värme och kyla, 

leda bort och återföra grundvatten. Sökanden är Västfastigheter som utvecklar, 

förvaltar och underhåller fastigheter i Västra Götaland, bland annat 

Skaraborgs sjukhus i Skövde (SkaS). 

Bakgund 
Västfastigheter, Västra Götalandsregionen ansöker om tillstånd för 

grundvattenuttag samt grundvattentillförsel för geoenergiändamål enligt 11 

kap. Miljöbalken. En tillståndsprövning av vattenverksamhet har inkommit till 

Skövde kommun från Vänersborgs tingsrätt. 

 

Den sökta verksamheten bygger på ett system om två brunnsgrupper med som 

cirka 35  borrade grundvattenbrunnar i underliggande sandstensakvifär. 

Utgångspunkten är att placera en kallpol i söder och en varmpol i norr men 

detta kan komma att ändras till öst- västlig riktning. Brunnarna lokaliseras 

inom fastigheterna Lövängen 1 och Ryd 15:44 Skövde kommun. 

 

Västra Götalandsregionen äger fastigheten Lövängen 1 och har således rådighet 

enligt 2 kap. 1 § lag (1998:812) med särskilda bestämmelser om 

vattenverksamhet. 

 

Ryd 15:44 ägs av Skövde kommun. Västra Götalandsregionen avser att bedriva 

vattentäkt för allmän vattenförsörjning och har för detta sådan rådighet som 

anges i 2 kap. 4 § lag med särskilda bestämmelser om vattenverksamhet. 

 

Västra Götalandsregionen har genomfört samråd med Skövde kommun, 

Länsstyrelsen i Västra Götalands län, berörda myndigheter, organisationer, 
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allmänhet samt enskilt berörda. Ett samrådsmöte har, efter annonsering i 

dagspress, genomförts 2018-04-18 i Skövde. Efter behandling av inkomna 

yttranden har en samrådsredogörelse tagits fram och getts in till länsstyrelsen. 

Länsstyrelsen meddelade i beslut 2018-09-21 att verksamheten inte kan antas 

medföra betydande miljöpåverkan. 

Yttrande 

Skövde kommuns uppfattning är att den för SkaS enskilt avsedda miljönyttan 

av planerad geoenergilager inte gynnar kommunens samhällsplanering som 

helhet. Istället missgynnas tidigare stora genomförda ekonomiska investeringar 

som vidtagits för att minska klimatpåverkan. 

 

För att lyckas med en god samhällsplanering gällande energiförsörjning och 

energiproduktion krävs god samverkan inom kommunen, mellan kommuner och 

även på regional nivå. Det handlar om ställningstaganden som rör tekniska 

frågor, elnät, förnyelsebar energi och fjärrvärme och andra system med regional 

utbredning och funktion. Regionala aktörer som länsstyrelsen och regionen är 

mycket viktiga partners i den samverkan.  

 

Kommunen har genom översikts- och detaljplaneringen stort inflytande över 

utvecklingen gällande av lokalisering av olika verksamheter i kommunen. 

Skövde kommuns arbete med översiktsplan, fördjupningar av och tillägg till 

översiktsplanen samt andra styrdokument, som Energi- och klimatplanen ska 

främja en klimatsmart bebyggelseutveckling och en hållbar och robust 

energiförsörjning för hela Skövde. Den fysiska planeringen ska bidra till att 

minska de klimatpåverkande utsläppen för kollektivet. 

 

Energiförsörjningen står inför många utmaningar idag. Kapacitetsbrist inom 

överföring av el de kommande åren kan komma att riskera omfattande brister i 

elleverans till lokalnäten. Tidsperioden då elsystemet är ansträngt kan 

förväntas öka från timmar till dagar eller veckor vid topplaster. Eleffekt från 

ett kraftvärmeverk fungerar som en stabil regulator då den är oberoende av 

väderlek. Denna stabilitet behövs då bristen på effekt är på väg att bli en stor 

utmaning för samhället och riskerar att påverka utvecklingen i kommunen 

negativt. 

 

För att möta effektbristen är det viktigt att utveckla förnybar energiproduktion 

och lagring av energi för att tillvarata överskott från sol- och vindenergi. Här är 

förnybar fjärrvärme en del av lösningen då den avlastar elnätet då 

uppvärmningsbehovet är som störst, därmed hjälper den till att stabilisera 

elnätet. 

 

Vid sidan av fjärrvärmen används el för att värma upp lokaler och bostäder. För 

att frigöra el till andra sektorer med ett ökat elbehov som till exempel 

transportsektorn, behöver användningen av el inom uppvärmningssektorn 

minska.  
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En stor utmaning framöver är att minska beroendet av elimporten utifrån.  För 

att klara det framtida behovet och kunna uppnå en effektreserv, behöver bland 

annat elproduktionen öka. Fjärrvärmen är en nyckel för att öka elproduktionen, 

liksom energi från sol och vind.  

 

För övrigt anser Skövde kommun att det är av största vikt att de befintliga 

vattentäkternas kvalitet och kvantitet säkerställs. Vidare får inte denna 

exploatering hindra framtida utveckling och behov av utökat dricksvattenskydd 

eller öka externa hot mot framtida dricksvattenförsörjning. I framtiden kan 

reservvattentäkterna komma att omfattas av miljökvalitetsnormer.  

 

Sammantaget anser Skövde kommun att framtida energi- och klimatplanering 

och energioptimering för samhället är mycket komplexa. Frågorna kräver bred 

samverkan och ett särskilt stort ansvar bör läggas på statliga och regionala 

aktörer, såsom länsstyrelse och region, så att kommunal samhällsplanering blir 

framgångsrik med ett väl fungerande helhetsperspektiv.  

 

Stora ekonomiska fjärrvärmeinvesteringar som genomförts för att minska 

klimatpåverkan i kommunen måste kunna generera en långsiktighet. 

Byggandet av SkaS geoenergilager ger endast SkaS en minskad mängd köpt 

energi men ger däremot som helhet inga positiva synergieffekter mot bakgrund 

av kommunens tidigare stora fjärrvärmeinvesteringar. Till detta bör tilläggas 

att SkaS med denna lösning kommer att bli mer elberoende vilket innebär att 

klimatavtrycksfrågan bör beaktas noggrant.  
 

Markfrågan är ännu inte berörd. 

 

Ärendet kräver omedelbar justering och ska skickas in senast 10 november till 

Vänersborgs tingsrätt. 

Handlingar 

Ansökan om tillstånd till vattenverksamhet 

Handling_Miljökonsekvensbeskrivning_1197344.pdf 

Handling_Samrådsredogörelse_1197345.pdf 

Handling_Teknisk beskrivning_1197325.pdf 

Handling_Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF_1205760.pdf 

Handling_Ansökan om tillstånd enligt miljöbalken_1197324.pdf 

 

Skickas till 

Vänersborgs Tingsrätt  

mmd.vanersborg@dom.se         

Sektor 

samhällsbyggnad        

           

 

 

Information 
 

Ulrica Johansson (C) har deltagit i invigningen av Ponny-SM på Grevagården. 
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Katarina Jonsson (M) informerar om att förbundsdirektören Jan Malmgren, 

Skaraborgs kommunalförbund har sagt upp sig och Skövde kommun kommer 

att ge administrativt stöd i rekrytering av en ny direktör. 

 

Tomas Fellbrandt lämnar en kort information om aktuella åtgårder med 

anledning av aktuella uppmaningar från Folkhälsomyndigheten och regionala 

uppmaningar från Smittskyddsenheten och Länsstyrelsen. 
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